
Vážené kolegyně, vážení kolegové imunologové, 

tímto bych rád oznámil svou kandidaturu na pozici člena výboru České imunologické 

společnosti, kde v současnosti zaujímám pozici místopředsedy. I když se imunologii 

věnuji již spoustu let, stále mě baví a ohromuje. Řada poznatků moderní imunologie je 

navíc v současné době aplikována v léčbě závažných onemocnění, což jí přidává další 

rozměr.  

S imunologii jsem začínal studiem fenotypu lidských alveolárních makrofágů v Ústavu 

plicních nemocí na Bulovce a u prof. Costabela na Ruhrlandklinik v Essenu, poté jsem se 

orientoval na cytokinové interakce lidských bronchiálních epiteliálních buněk u prof. 

Rennarda v University of Nebraska Medical Center v Omaze.  Po návratu z USA jsem šel 

na konkurz do IKEMu, kde se dodnes zabývám převážně transplantační imunologii se 

zaměřením na úlohu buněk přirozené imunity u transplantací ledvin.  Širší náhled na 

imunologii mi přináší práce v redakční radě časopisu „Clinical Science“, příležitostně píši 

recenze výzkumných projektů i pro zahraniční grantové agentury. 

Rád bych ve výboru jako lékař, který se věnuje i laboratorní imunologii, nadále 

podporoval mezioborovou spolupráci ve smyslu propojení experimentálního výzkumu 

s klinickým pohledem na problematiku. Za důležitou považuji podporu mladých vědců, 

např. ve formě pomoci s hrazením kongresových nákladů nebo stáží. Budu se snažit 

nadále zvyšovat povědomí o imunologii nejen při výuce studentů, ale také mezi 

veřejností, protože je nutné neustále zdůrazňovat význam imunologie v ochraně zdraví 

v poměru k nedostatečné finanční podpoře imunologického výzkumu u nás. Věřím, že 

mé zkušenosti a nadšení pro obor imunologie by mohly být v následujícím volebním 

období pro ČIS přínosem. 

 Děkuji Vám za zvážení mé kandidatury a těším se na možnost případné další 

spolupráce. 

S pozdravem 

Ilja Stříž 

 


